
همه چیز درباره وضعیت سفید چابهار / فعلا سفر ننید

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار به نقل از ایسنا در روزهای اخیر بود که لیست از شهرها و نقاط کشور که به

لحاظ شیوع ویروس کرونا در وضعیت سفید قرار گرفته بودند، اعلام شد که چابهار نیز جزوی از آنها بود.

اینکه چابهار ط دوران کرونا چه مسیری را ط کرده و اکنون با وضعیت سفید به چه صورت ادامه فعالیت در امور کسب و کار و

گردشری خواهد داشت، موضوع است که در گفت و گو با عبدالرحیم کردی ‐ مدیرعامل منطقه آزاد چابهار ‐ مورد بررس قرار

گرفته است.

کردی در رابطه با اعلام وضعیت سفید در چابهار گفت: این بدان معناست که بتوان بخش از فعالیتهای که تاکنون تعطیل بودند را با

رعایت پروتلهای بهداشت به حالت اجرا در آورد، تا فعالیتهای که ریس کمتری دارند بتوانند با رعایت فاصله اجتماع و

مراقبتهای بهداشت انجام شوند. بنابراین اعلام وضعیت سفید به معن بازگشت کامل تمام فعالیتها به پیش از جریان کرونا نیست و

باید الزامات و ملاحظات فردی اعمال شود.

وی در رابطه با اینکه آیا اکنون امان ورود گردشران در چابهار وجود دارد یا خیر، توضی داد: در حال حاضر هتلها اجازه فعالیت

دارند و متوانند با رعایت بهداشت مسافران را بپذیرند، اما ما توصیه م کنیم فعلا سفری نداشته باشند بله کم صبر کنند تا با

عادیتر شدن شرایط و اعلام وضعیت سفید در کشور، به چابهار بیایند و پذیرای آنها خواهیم بود.

مدیرعامل منطقه آزاد چابهار در ادامه به جریان کنترل کرونا در چابهار اشاره کرد و گفت: با توجه به کمبودهای بهداشت و درمان که در

چابهار وجود داشت، اگر اقدام جدی برای پیشیری و شیوع ویروس انجام نمشد به طور حتم به مشل حادی بر مخوردیم. از این

اه علوم پزشبا دانش هاییل و هماهنرو از همان اوائل اسفندماه که موضوع ویروس کرونا مطرح شد، ستاد کرونای منطقه تش

ایرانشهر در رابطه با ظرفیتها و امانسنج آن شل گرفت، از این رو از همان ابتدا منطقه آزاد چابهار به عنوان حام ستاد کرونای

دانشاه علوم پزش آنچه نیاز بود انجام داد؛ حدود ۳.۵ میلیارد تومان در اختیار دانشاه قرار گرفت که بخش غربالری و ویژه

کرونا را تجهیز کند، یسری امانات و تجهیزات در سایر بخشها تامین شد و نقاهتاه در خارج از بیمارستان با ۱۳۰ تخت ایجاد

شد تا در صورت نیاز مورد استفاده قرار بیرد.

کردی در ادامه با بیان اینه در مرحله دیر به سراغ کسب و کارها و فعالین اقتصادی رفتیم، افزود: مهمترین عامل که موجب جذب

مردم به چابهار مشد، مراکز خرید و هتل و رستورانها بود. از این رو از ۱۴ اسفندماه که هنوز در هی نقطه کشور تعطیل رسم برای

اصناف اعلام نشده بود، مراکز خرید را در چابهار تعطیل کردیم و تا چندی پیش این روال ادامه داشت. از سوی دیر فعالین اقتصادی

و تجار که یسال منتظر این ایام بودند، برای حفظ سلامت مردم و جامعه از مناف خود گذشتند و مراکز را تعطیل کردند. همچنین

تقریبا هی مهمان نپذیرفتیم و تمام رستورانها و هتلها تعطیل و فقط مراکز عرضه کالاهای اساس به فعالیت خود ادامه دادند.

ر اقدامات انجام شده برای کنترل ویروس کرونا در چابهار اشاره کرد و گفت: تا قبل از اعلام وضعیت سفید و بازگشایوی به دی

اصناف، در چابهار فقط دو مورد مثبت کرونا داشتیم که تحت مراقبتهای شدید از نظر خانوار، روابط، محل کار و محل زندگ قرار

گرفته و کاملا قرنطینه شدند و حت خریدهای آنها را نیز ستاد کرونا انجام مداد.

مدیر عامل منطقه آزاد چابهار در مورد تجهیز امانات نیز توضی داد: با توجه به شرایط پیش آمده در ابتدا با کمبود جدی تجهیزات

بهداشت از جمله مواد ضدعفون کننده، ماس و لباس کادر درمان مواجه بودیم، اما ظرف ی هفته چهار واحد تولیدی راهاندازی



شد و همچنین واحدهای تولیدی عطر تغییر خط تولید به مواد ضدعفون کننده دادند. در عین حال که تولید ۸۰ هزار ماس انجام شد

و در مجموع تجهیزات با کنترل قیمت و در مواردی رایان در اختیار مردم قرار گرفت.

وی همچنین با اشاره به بستههای حمایت که برای آسیب دیدگان از کرونا تدارک دیده شد، افزود: بستههای حمایت از طریق خیرین،

فعالان اقتصادی و سازمان منطقه آزاد و افرادی که توانمندی داشتند تهیه و در اختیار مردم قرار گرفت. همچنین با توجه به آسیب که

مراکز خرید و کسبه دیده بودند، ط مذاکرهای که با ی از بانهای قرضالحسنه داشتیم قرار شد دو ماه حقوق کل پرسنل، هزینههای

شارژ و هزینههای ثابت با وام صفر درصد تامین شود که کمترین فشار را به آنها وارد کند. از سوی دیر بسته حمایت را از طریق دولت

و شورای عال منطقه آزاد در حال پییری هستیم تا بخش از معافیتها و کمها در بخش تسهیلات و معوقات بان انجام شود.

وی با بیان اینه هر چه از لحاظ مقررات امان عملیات شدن داشت هماری شد، ادامه داد: از ظرفیت در اختیار خود منطقه آزاد

استفاده کرده و کلیه اجارهها را از اسفند تا پایان اردیبهشتماه لغو کردیم و تمام چها و ضمانتنامههای که از تجار و فعالان تجاری

داشتیم سه ماه به حالت تعلیق در آوردیم و هر آنچه که باید به ما پرداخت مشد را در شرایط قرار دادیم که کمترین آسیب وارد شود.


